
SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAAQ / LANDSTINGSMEDLEM

24. januar 2011

I medfør  af  §  37  i  Forretningsorden  for  Inatsisartut  fremlægger  jeg  hermed  spørgsmål  til 
Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
1. Hvor stor vil  vedligeholdelsesudgiften være for mellembølgesenderne, hvis man skal 

sikre en fortsat udsendelse af KNR igennem mellembølge?
2. Hvilke  initiativer  foretager  Naalakkersuisut  sig  for  at  sikre,  at  dem  der  mister 

forbindelsen til KNR’s udsendelser kommer til at kunne lytte til den igen?
(Medlem af Inatsisartut, Karl Lyberth Siumut)

Begrundelse:
Som det er bekendt vil mellembølgeradiosenderne blive slukket i løbet af foråret, da senderne er 
blevet  for gamle  og vedligeholdelse  af  udstyret  vil  være bekostelig.  En anden begrundelse er 
udviklignen af FM-senderne.

Nedlukningen af mellembølgesenderne vil resultere i, at det ikke længere vil være muligt at lytte 
til  KNR’s  udsendelser  især  i  mange  af  det  dybe  fjorde.  Konsekvensen  vil  desværre  være,  at 
fiskere- og fangere der sejler ind i fjordene for at fiske og fange dyr ikke længere vil kunne lytte til 
KNR-Radio.

Især sommertiden er fangst og fiskeri efter rensdyr og ørredder i fjordene et yndet beskæftigelse 
for mange borgere, for dem er det meget vigtigt at kunne lytte til KNR-Radio. Det er vigtigt at  
kunne  lytte  til  nyheder  og  vejrprognoser,  og  selvom  dette  sker  sjældent  bliver  familier  og 
fangstmænd der er inde i fjordene igennem KNR-Radio bedt om at kontakte deres familier.

Da vigtige servicemeddelelser sendes igennem mellembølgeradioen er det vigtigt, at få noget at 
vide om hvilke udstyr man vil sætte op i stedet for mellembølge.
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